
 

 
 
 
Geachte Commissie Evaluatie Kwaliteitszorg Onderzoek,  
 
Bijgevoegd ontvangt u - gezamenlijk met het evaluatierapport, de zelfevaluatie en de 
onafhankelijkheidsverklaringen van de panelleden - de reactie van het College van Bestuur van de 
Hanzehogeschool Groningen bij het visitatierapport van het Centre of Expertise Energy/Entrance.  
 
Op 16 september 2023 ontvingen wij het visitatierapport van het Centre of Expertise EnTranCe dat 
is opgesteld naar aanleiding van de BKO-onderzoeksvisitatie.  
 
Wij bedanken de commissie voor zijn inzet en de heldere onderbouwing van oordelen in het 
visitatierapport dat naar ons inzicht een evenwichtige en zelfstandig leesbare evaluatie van 
EnTrance biedt.  
De commissie heeft voor de standaarden Onderzoeksprofiel en -programma en Doorwerking van 
het onderzoek het oordeel Excellent uitgesproken en voor de standaarden Kwaliteit van onderzoek 
en Organisatie, mensen, middelen en samenwerkingsverbanden het oordeel Voldoende toegekend.  
De commissie legt op navolgbare wijze uit hoe deze oordelen tot het eindoordeel Excellent hebben 
geleid.  
 
Volgens de commissie is EnTranCe een schoolvoorbeeld van een ambitieuze, goed georganiseerde en succesvolle 
onderzoekseenheid. Een onderzoekseenheid die is aangesloten op de regionale beleidsagenda’s, bijdraagt aan de 
strategische doelen van de hogeschool, een krachtig netwerk om zich heen heeft verzameld én een goede kwaliteit van 
onderzoek realiseert. Bovendien merkt de commissie op dat EnTranCe op passende wijze opvolging heeft gegeven aan 
de aanbevelingen die tijdens de vorige visitatie zijn gedaan. 
 
Het spreekt vanzelf dat wij deze lovende woorden met dankbaarheid in ontvangst nemen.  
Dat geldt logischerwijs ook voor de aandachtspunten en aanbevelingen die de commissie aan 
EnTranCe meegeeft.  
 
De ontwikkelgerichte aandachtspunten die de commissie formuleert bij de weging van de 
afzonderlijke standaarden zijn voor ons herkenbaar.  
In de oordeelsvorming rondom de Doorwerking moedigt de commissie ons aan de bijdrage aan het 
wetenschappelijk gebied nog meer in de schijnwerpers te zetten. Naast de inzet van EnTranCe op 
dit gebied is ook hogeschool-breed de ambitie om de impact van het praktijkgericht onderzoek 
nog zichtbaarder te maken.  
Bij de standaard Kwaliteit van Onderzoek roept de commissie EnTranCe op de peer review-
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systematiek tussen onderzoeksgroepen en bij kleinere projecten door te ontwikkelen en te 
standaardiseren. Het CoE merkt de meerwaarde van peer review en intensiveert deze systematiek.  
Rondom de standaard Organisatie, Mensen, Middelen en Samenwerkingsverbanden roemt de 
commissie de externe financiering die EnTranCe genereert, maar vraagt aandacht voor de 
verhouding tussen de tweede en derde geldstroom. De regionale impact kan zichtbaarder worden 
door een relatieve groei van de derde geldstroom. Het Centre neemt dit advies nadrukkelijk mee in 
de doorontwikkeling van de funding strategie.  
 
In de overkoepelende aanbevelingen moedigt de commissie EnTranCe op het gebied van impact de 
Groningse bescheidenheid te laten varen. Agendasettend op nationaal niveau en aantrekkelijk voor 
internationale universiteiten door de zichtbaarheid van wetenschapsbijdragen extra te belichten. 
Het CoE neemt deze oproep ter harte en verwacht door de grotere projecten die het werft hier ook 
voortgang in te kunnen laten zien.  
De verdere ontwikkeling van de Learning Communities waar de commissie toe oproept, vallen 
hogeschool-breed in vruchtbare aarde. De Hanzehogeschool is zeer intensief aan het werk het leren 
in de leergemeenschap te bevorderen. De Learning Communities van EnTranCe vormen hierin 
zowel een inspiratiebron als dat zij van alle aandacht en middelen kunnen profiteren.  
Op het gebied van samenwerkingsverbanden dringt de commissie aan op een sterkere verbinding 
met burgers bij het Centre. Wij onderkennen dat deze partner in de quadruple helix nog 
ondervertegenwoordigd is. We zoeken nog naar manieren om deze verbinding te versterken.  
 
Wij hopen u als commissie voldoende geïnformeerd te hebben over het vervolg dat wij geven aan 
de aandachtspunten en aanbevelingen. Mochten er nog vragen of verduidelijkingen nodig zijn dan 
horen wij dat graag.  
 
Bijgesloten treft u de onafhankelijkheidsverklaringen van de panelleden.  
Verder is bijgesloten de zelfevaluatie van EnTranCe, waar de CEKO onlangs om heeft verzocht in 
het LNKO. Ons verzoek is om deze (in tegenstelling tot de rapportage) niet te publiceren. Om het 
zelfkritische karakter van reflecties te bewaren is het naar ons idee belangrijk om de 
onderzoekseenheid een veilige omgeving te bieden.  
 
Hoogachtend, 
 
Namens het College van Bestuur, 
 

 
 
A.H. Hannink, MHA 
lid College van Bestuur 
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